
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 676 af 8. september 2021 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stén Knuth (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Morten Hedegaard Rasmussen 
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Spørgsmål 

Vil ministeren sende en oversigt over de årlige skatteindtægter fra almenvelgørende for-

eninger de seneste 10 år? 

 

Svar 

De efterspurgte oplysninger kan ikke udsøges i skattesystemerne, hvorfor det ikke er mu-

ligt at udarbejde den efterspurgte oversigt over skatteindtægter fra almenvelgørende for-

eninger. 

 

Det er dog den umiddelbare vurdering, at skatteindtægterne fra de almenvelgørende for-

eninger er begrænsede. Det skal ses i lyset af, at foreninger alene er skattepligtige af er-

hvervsmæssig indkomst, samt at foreninger har fradrag for uddelinger og hensættelser til 

almennyttige formål. Foreninger kan dermed nedbringe den skattepligtige indkomst ved 

at foretage uddelinger eller hensættelser til almennyttige formål. Det gælder også for for-

eninger med blandet formål (både erhvervsmæssig og almennyttigt). Det bemærkes desu-

den, at foreninger, som ikke har indkomst til beskatning, er fritaget for oplysningspligt til 

skattemyndighederne, hvormed det heller ikke er muligt at oplyse, hvor mange forenin-

ger, der er tale om.  
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